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Vážený pane ministře, 

 

dovolujeme se na Vás obrátit jakožto zástupci základních odborových organizací a zaměstnanců 

působících u zaměstnavatele Státní veterinární správy (dále jen SVS), kdy nám byla vedením SVS sdělena 

informace, že pro rok 2024 má být ušetřeno 6 % na platech zaměstnanců, což činí celkem přes 41.5 mil 

Kč. 

Vývoj mezd v naší instituci dlouhodobě sledujeme, vyžádáváme si od vedení podklady a již na vašeho 

předchůdce Ing. Nekulu jsme upozorňovali, že zaměstnanci SVS nedostali od roku 2020 ani korunu 

přidáno, kdy do tabulek se pouze přelily peníze z prémií a prémie zaměstnanců se navíc pokrátily o 

vrácené peníze za neobsazená místa. 

Chceme Vás, pane ministře, upozornit na to, že jste v obdobné situaci, jako kdyby ministr zdravotnictví 

redukoval mzdy humánním lékařům, jejichž práci nelze nahradit jinými obory. Stejně tak SVS není 

postavena na řadových úřednících, ale na OMEZENÉM MNOŽSTVÍ vysoce kvalifikovaných úředních 

veterinárních lékařů, tedy doktorech s titulem MVDr., kteří absolvovali 6 let studia jednoho 

z nejnáročnějších oborů, jaký lze v Česku vystudovat, absolvovali jednu či dvě atestace a neustále se 

musejí vzdělávat ve svém oboru. Společně s veterinárními techniky představují úřední veterinární lékaři 

velmi odborný a kvalifikovaný personál zajišťující specifický a nenahraditelný veterinární dozor 

v oblastech ochrany území státu před nákazami, kontroly zdravotní nezávadnosti a jakosti potravin 

živočišného původu a welfare zvířat. 

SVS tedy zajišťuje v poměru „cena/výkon“ velice efektivní prevenci a ochranu v oblastech zdraví občanů a 

zvířat v přímé návaznosti na ekonomiku a prevence je, pane ministře, vždy levnější než řešení důsledků.  

Vámi připravenou redukci mezd o 41,5 mil lze docílit pouze dvěma způsoby, a to propouštěním a 

seškrtáním prémií, tedy motivační složky, což bude mít zásadní dopad na schopné a kvalitní pracovníky, 

kteří budou demotivováni podávat nadstandartní pracovní výkony nebo budou rovnou při současné 

inflaci a stagnaci platů odcházet do soukromého sektoru, popř. i za cenu změny oboru do jiných profesí, 

kde budou lépe ohodnoceni.  

Pokud toto snížení mzdových prostředků SVS proběhne, tak bude extrémně demotivační pro stávající 

zaměstnance, a také pro potenciální uchazeče o práci, pro které ztrácí SVS jako zaměstnavatel svoji 

atraktivitu.  

Při propouštění a případných odchodech tak nebude SVS schopna řádně zajišťovat výše uvedenou 

širokou oblast veterinárního dozoru. 



Chceme Vás, pane ministře, upozornit na to, že Vámi plánovanou redukci mzdových prostředků SVS 

považujeme za velice krátkozraké a neefektivní řešení, které bude mít větší či menší, avšak 

dlouhodobý negativní personální dopad na kvalitu i celkové zajištění veterinárního dozoru, který 

vyžaduje legislativa ČR i EU, a tedy i na ochranu zdraví občanů a zvířat, produkce potravin a 

ekonomiku. 

Chápeme, že i na Vás je vyvíjen tlak na šetření, nicméně ušetřená částka na mzdách SVS nekoreluje 

s negativními důsledky, které z tohoto úsporného opatření plynou. Žádáme Vás tedy zdvořile o 

přehodnocení redukce mzdových prostředků SVS na základě naší argumentace a upuštění od tohoto 

plánu.  

Současně Vás zdvořile žádáme o vyjádření se k aktuálnímu vývoji situace v této věci. 

 

V Olomouci dne 11.08.2023 

Za Základní odborovou organizaci OSSOO  

při Krajské veterinární správě SVS pro Olomoucký kraj,  

pracoviště Olomouc 

 

 

 

 

 

Na vědomí: 

 Ústřední ředitel SVS MVDr. Zbyněk Semerád 

 Předseda OSSOO Bc. Pavel Bednář 

MVDr. Pavel Moravec, předseda  


